
Voorzitter: Deetman

Tegenwoordig zijn 135 leden, te
weten:

Adelmund, Aiking-van Wageningen,
Apostolou, Van Ardenne-van der
Hoeven, Assen, Augusteijn-Esser,
Bakker, Beinema, Biesheuvel,
Bijleveld-Schouten, Blaauw, Blauw,
Van Blerck-Woerdman, Bolkestein,
Boogaard, Van Boxtel, Bremmer,
Bukman, M.M. van der Burg, V.A.M.
van der Burg, Van de Camp, Cherribi,
De Cloe, Cornielje, Crone, Dankers,
Deetman, Van Dijke, Dijksman,
Dittrich, Van den Doel, Doelman-Pel,
Duivesteijn, Van Erp, Esselink,
Essers, Fermina, Gabor, Van Gelder,
Van Gijzel, Giskes, De Graaf, Van
Heemskerck Pillis-Duvekot, Van
Heemst, Heerma, Van der Heijden,
Hendriks, Hessing, Hillen, Hoekema,
Van der Hoeven, Hofstra, Van Hoof,
Hoogervorst, De Hoop Scheffer, Ten
Hoopen, Huys, Janmaat, Jeekel, De
Jong, Jorritsma-van Oosten,
Kalsbeek-Jasperse, H.G.J. Kamp,
Keur, Klein Molekamp, Koekkoek, De
Koning, Korthals, Lambrechts,
Lansink, Leerkes, Leers, Lilipaly,
Marijnissen, Mateman, Middel, Van
Middelkoop, Mulder-van Dam, Van
Nieuwenhoven, Nijpels-Hezemans,
Noorman-den Uyl, Oedayraj Singh
Varma, Oudkerk, Van Oven,
Passtoors, Poppe, Rehwinkel,
Reitsma, Van Rey, Van 't Riet,
Rijpstra, Roethof, RosenmoÈ ller,
Rouvoet, Scheltema-de Nie,
Schimmel, Schutte, Schuurman,
Sipkes, Smits, Soutendijk-van
Appeldoorn, Stellingwerf, Sterk, Van
der Stoel, Swildens-Rozendaal,
Terpstra, Van Traa, Valk, Ter Veer, Te
Veldhuis, Verbugt, Verhagen,
Versnel-Schmitz, Verspaget,
Vliegenthart, Van der Vlies, M.B. Vos,
O.P.G. Vos, VouÃ te-Droste, Vreeman,

B.M. de Vries, J.M. de Vries, Wallage,
Van Walsem, Van Waning, Weisglas,
Van Wingerden, Witteveen-Hevinga,
Wolffensperger, Wolters, Ybema, Van
Zijl, Zijlstra, Zonneveld en Van
Zuijlen,

en mevrouw Sorgdrager, minister
van Justitie, de heren Wijers,
minister van Economische Zaken,
Melkert, minister van Sociale Zaken
en Werkgelegenheid, mevrouw
Borst-Eilers, minister van Volksge-
zondheid, Welzijn en Sport, mevrouw
Schmitz, staatssecretaris van Justitie,
de heren Tommel, staatssecretaris
van Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, Linscho-
ten, staatssecretaris van Sociale
Zaken en Werkgelegenheid, en
mevrouw Terpstra, staatssecretaris
van Volksgezondheid, Welzijn en
Sport.
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De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede, dat zijn ingekomen berichten
van verhindering van de leden:

Verkerk, Liemburg en H. Vos, wegens
bezigheden elders;

Van der Linden, Verspaget en
Woltjer, wegens verblijf buitenslands.

Deze berichten worden voor
kennisgeving aangenomen.

De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan, dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Het Presidium heeft
met eenparigheid van stemmen
besloten, te stellen in handen van:

de vaste commissie voor Sociale
Zaken en Werkgelegenheid:
- het rapport van de Tijdelijke
commissie onderzoek College van
toezicht sociale verzekeringen (Ctsv)
(24653, nrs. 15 en 16);
- het wetsvoorstel Nieuwe regeling
inzake de sociale werkvoorziening
(Wet sociale werkvoorziening)
(24787).

Ik stel voor, aanstaande donderdag
bij het begin van de vergadering te
behandelen:
- de brief van de vaste commissie
voor Verkeer en Waterstaat hou-
dende het voorstel de PKB HSL-Zuid
aan te wijzen als groot project
(22026, nr. 18).

Ik stel voorts voor, donderdag na de
middagpauze te stemmen over de op
dat moment afgehandeld onderwer-
pen, zodat wij aan het eind van de
vergadering niet een aantal uren
moeten stemmen. Op dit moment ga
ik ervan uit dat wij de agenda
donderdag kunnen afhandelen, maar
dit zal mede afhangen van het
verloop van de werkzaamheden,
vandaag en morgen.

Overeenkomstig de voorstellen van
de voorzitter wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer De Jong.

De heer De Jong (CDA): Voorzitter!
De vaste commissie voor Sociale
Zaken en Werkgelegenheid heeft zich
gisteren beraden op de procedure
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met betrekking tot het rapport van de
commissie-Van Zijl. De commissie is
daarbij tot de conclusie gekomen dat
het wat haar betreft het beste is om
de behandeling gesplitst te laten
plaatsvinden. Dat betekent concreet
dat het gedeelte dat betrekking heeft
op de Organisatiewet sociale
verzekering, door deskundigen
aangeduid als het post-nOSV-traject,
over het reces wordt heen getild en
vervolgens een grondige behande-
ling zal krijgen.

Het tweede punt betreft de positie
van de staatssecretaris. De commis-
sie is tot de conclusie gekomen dat
dit onderdeel weÂ l gereed is voor
plenaire behandeling. De commissie
zou het op prijs stellen wanneer
morgen het plenaire debat met de
commissie-Van Zijl kan plaatsvinden
en donderdag het debat met het
kabinet.

De voorzitter: Alvorens het voorstel
van de commissie in bespreking te
geven, voeg ik er ten overvloede aan
toe dat ik de commissie in overwe-
ging heb gegeven om, onder de
erkenning dat de splitsing zoals die
is voorgesteld uiteraard wenselijk is,
ter wille van de zorgvuldigheid de
normale procedure nader te bezien.
Dat wil dus zeggen: eerst de
schriftelijke behandeling met de
commissie en vervolgens met de
staatssecretaris, zodat wij misschien
volgende week het debat kunnen
hebben. Ik moet vaststellen dat dit
idee is verworpen. Ik heb die
suggestie gedaan omdat de
commissie een opmerking maakte
over de procedures zoals die vorig
jaar door de meerderheid van de
Kamer zijn gevolgd. Ik geef dit
voorstel thans in bespreking.

De heer Bakker (D66): Voorzitter!
Mijn fractie hecht eraan om nog eens
mededeling te doen van haar
voorkeur om de behandeling van het
rapport van de parlementaire
onderzoekscommissie CTSV een zo
normaal mogelijke procedure te laten
doorlopen. Daardoor kan zoveel
mogelijk recht worden gedaan aan
de commissie, de betrokken
bewindsman en andere betrokkenen.
Dit biedt voorts de gelegenheid om
het materiaal, ook de ter inzage
gelegde stukken, zorgvuldig en
volledig te bestuderen. Zo'n
full-dress procedure zou dan in
beginsel leiden tot behandeling na
het reces.

Ik neem ook kennis van uw
voorstel, voorzitter. Dat voorstel was
de commissie gisteren ook bekend.
Gelet op onze oorspronkelijke
voorkeur hebben wij, wanneer wij
uw voorstel vergelijken met dat van
de commissie, een lichte voorkeur
voor uw voorstel, omdat dit ten
minste enige ruimte geeft voor een
korte schriftelijke procedure vooraf.

De voorzitter: Voor de goede orde:
ik heb thans geen voorstel gedaan; ik
heb een mededeling gedaan over
een voorstel dat de commissie niet
heeft gehaald, tegen de achtergrond
van de gang van zaken vorig jaar,
ervan uitgaande dat nu de besluit-
vorming niet anders zal zijn.

Mevrouw Bijleveld-Schouten
(CDA): Voorzitter! Ik heb begrepen
dat u geen voorstel hebt gedaan,
maar ik zou evenals de heer Bakker
willen melden dat het de voorkeur
van de CDA-fractie was en is om een
zorgvuldige procedure te hebben
inzake dit rapport. Dat betekent
schriftelijke vragen en daarna een
debat in twee instanties. Na de
zomer had dan dat gehele debat
kunnen plaatsvinden. In de commis-
sie hebben wij ons erbij neergelegd,
gezien de verhoudingen die er lagen,
dat dit niet kon. Derhalve zijn wij
akkoord gegaan met de voorgestelde
splitsing in de procedure.

De heer Rosenmöller (GroenLinks):
Voorzitter! Ik geloof dat de voorzitter
van de vaste commissie voor Sociale
Zaken en Werkgelegenheid het
unanieme standpunt van de
commissie goed heeft verwoord, een
standpunt dat na ampele discussie is
bepaald, waarbij overigens ook uw
terechte opmerkingen zijn mee-
gewogen. De fractie van GroenLinks
sluit zich daarbij aan.

Ik zou graag van de gelegenheid
gebruik willen maken om te zeggen
dat wij mijns inziens niet moeten
vervallen in een discussie die erop
neerkomt dat behandeling deze week
onzorgvuldig is en behandeling
volgende week zorgvuldig. Ik geloof
dat dat onderscheid niet groot is. Ik
kwalificeer het rapport niet zodanig
dat er een veelheid van feitelijke
vragen aan de commissie te stellen
is. Vandaar dat het mijn taxatie is,
ook gezien de politieke opportuniteit,
dat wij de schriftelijke vragenronde
zouden kunnen overslaan en dat wij
het debat woensdag met de
commissie kunnen voeren en

donderdag met de regering in
afrondende zin. Ik sluit mij dus in die
zin aan bij het unanieme standpunt,
zoals door de voorzitter van de
commissie gemeld.

Mevrouw Van Nieuwenhoven
(PvdA): Voorzitter! Er werd naast mij
gemompeld dat het besluit van de
vaste commissie voor Sociale Zaken
en Werkgelegenheid van gisteren
niet unaniem zou zijn. Wij hebben in
deze commissie ± ik denk dat de
voorzitter het wel goed vindt als ik
dit verklap ± niet gestemd, maar met
elkaar gediscussieerd, en zijn
eenstemmig tot het oordeel
gekomen, zoals de voorzitter van de
commissie zoeÈven heeft verwoord.
Voor de goede orde meld ik dat mijn
fractie het daar nog steeds mee eens
is. Wat betreft de argumenten bevind
ik mij precies daar waar de heer
RosenmoÈ ller de goede argumenten
geeft en waar mevrouw Bijleveld
uiteindelijk ook op uitgekomen is.

De heer Van Hoof (VVD): Voorzitter!
Namens de VVD-fractie zou ik graag
willen zeggen dat wij het van groot
belang vinden dat wij op korte
termijn het debat hebben. Dat
betekent dat wij verheugd zijn dat er
op dit moment in ieder geval
niemand het voorstel doet om het
over het reces te tillen. De voorzitter
van de vaste commissie voor Sociale
Zaken en Werkgelegenheid heeft de
besluitvorming en de gang van zaken
dienaangaande goed verwoord. Wij
hebben geen reden om op dit
moment een ander standpunt in te
nemen ten opzichte van gisteren.
Dus wij blijven het besluit van de
commissie steunen.

De voorzitter: Ik stel voor, conform
het voorstel van de vaste commissie
voor Sociale Zaken en Werkgelegen-
heid te besluiten.

Dat betekent dat deze week van
het uitgebrachte rapport alleen die
passages in het geding zijn die aan
de positie van de staatssecretaris
raken. Verder stel ik voor, allereerst
een debat te hebben met de
commissie en een dag later een
debat met de staatssecretaris.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Ik wijs erop dat mij
mededelingen zijn gedaan, dat er
nog meer punten aangemeld zullen
worden voor de agenda van deze
week. Ik zal in de loop van vanmid-
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dag of morgen een voorstel doen,
ervan uitgaande dat morgen in ieder
geval het debat met de commissie
plaatsvindt. Wij komen voor de
afweging te staan om tot vrijdag-
ochtend heel vroeg of vrij laat te
vergaderen dan wel om vrijdag nog
een stuk van de dag te vergaderen.
Gisterenavond was het twaalf uur; ik
schat in dat het vanavond en
morgenavond later dan twaalf uur
zal worden; de gang van zaken rond
donderdagavond heb ik u zoeÈven
geschetst. Mijn zorg als voorzitter is
om de zorgvuldigheid te bewaken.
De parlementaire geschiedenis leert
dat daarbij ook frisheid en opgewekt-
heid een belangrijke rol spelen. Dus
de Kamer moet er rekening mee
houden dat ik morgen bij de regeling
het voorstel doe om vrijdag te
vergaderen, opdat wij ordelijke
werkdagen kunnen hebben.

Het woord is aan de heer
Hendriks.

De heer Hendriks: Voorzitter! In de
media is gisteren uitvoerig bericht
over de grote puinhoop die het
binnen de gerechtelijke macht in
Arnhem blijkt te zijn. In alle
bescheidenheid wijs ik de Kamer
erop dat reeds in 1992 een landelijke
groep verontruste burgers de
Tweede Kamer hiervan op de hoogte
heeft gesteld. Een document
daarover is aan alle kamerleden
uitgereikt. Ook mevrouw Sorgdrager,
de toenmalige procureur-generaal te
Arnhem, was hiervan dus reeds vier
jaar geleden op de hoogte.

Voorzitter! Om niet de indruk te
wekken dat de Kamer zit te slapen,
stel ik voor om de minister te vragen
om het uitgelekte rapport van het
bureau Terpstra Tukker over deze
wantoestanden binnen het arrondis-
sement Arnhem met spoed aan alle
kamerleden toe te zenden zodat wij,
indien nodig, met de minister
hierover van gedachten kunnen
wisselen.

De heer Van der Burg (CDA):
Voorzitter! Als voorzitter van de
vaste commissie voor Justitie vind ik
het ordelijker om ons daarover
morgen in onze procedure-
vergadering te buigen. Ik zal morgen
voorstellen om aan de minister van
Justitie te vragen om ons het rapport
en een reactie daarop te doen
toekomen. Ik stel dus voor dit
verzoek van de heer Hendriks te
geleiden binnen de bedding van de
vaste commissie voor Justitie.

De heer Hendriks: Voorzitter! Ik vind
dit een bijzonder goed voorstel. Ik zie
met belangstelling uit naar het
rapport.

De voorzitter: Wij wachten nadere
besluitvorming in de vaste commis-
sie voor Justitie af.

Het woord is aan mevrouw Van
Ardenne.

Mevrouw Van Ardenne-van der
Hoeven (CDA): Voorzitter! Aan-
staande donderdag vindt er een
debat plaats met de ministers van
Landbouw en van Sociale Zaken over
de tuinbouwbrief. Ik kan niet
vooruitlopen op de uitkomst van dit
debat, maar ik verzoek toch reeds
om in de loop van de avond tijd te
reserveren voor een eventuele
voortzetting van het debat.

De voorzitter: U sluit dus niet uit
dat u een twee-minutendebat
aanvraagt? Voortzetting van het
debat zou ik de Kamer moeten
ontraden.

Mevrouw Van Ardenne-van der
Hoeven (CDA): Ik bedoelde een
plenaire voortzetting van het debat in
de vorm van een twee-minutendebat.

De voorzitter: Dank voor de
mededeling vooraf.

Het woord is aan de heer Van der
Vlies.

De heer Van der Vlies (SGP):
Voorzitter! Donderdag vergadert de
vaste commissie voor Onderwijs,
Cultuur en Wetenschappen over de
tweede fase voortgezet onderwijs. In
lijn met de opmerking van mevrouw
Van Ardenne sluit ik niet uit dat het
verslag van dat algemeen overleg
ook aangemeld wordt ten behoeve
van een twee-minutendebat. Wilt u
daarmee rekening houden?

De voorzitter: Hartelijk dank voor
deze vooraankondiging!

Aan de orde is het mondelinge
vragenuur, overeenkomstig artikel
136 van het Reglement van orde.

Vragen van het lid Poppe aan de
minister van Economische Zaken,
over tussentijdse aanpassing van
de aardgasprijs.

©

De heer Poppe (SP): Mijnheer de
voorzitter! De gasprijs gaat per 1 juli
voor de kleinverbruikers, inclusief
BTW, 3 cent per kubieke meter
omhoog. Dat komt neer op ¦ 60 tot
¦ 70 extra per jaar per gemiddeld
huishouden. Terwijl de koopkracht
voor dit jaar nog niet volledig is
gerepareerd, wordt er dus weer een
gat geslagen. Het gas wordt weer
duurder omdat de gasprijs onder
andere gekoppeld is aan de prijs van
de huisbrandolie, en die is duurder
geworden vanwege de strenge
Amerikaanse winter. Was het in het
begin van dit jaar nog onze eigen
winter die zorgde voor de stijging
van de verwarmingskosten, nu
moeten de huishoudens ook nog
eens boeten voor de Amerikaanse
winter. Historisch gezien is de
koppeling van huisbrandolie met gas
nog enigszins verklaarbaar, want
huisbrandolie was ooit het dichtstbij-
zijnde alternatief voor gas. Vandaag
de dag is die koppeling voor de
Nederlandse situatie echter volledig
uit de tijd. Wij koppelen de prijs van
drinkwater toch ook niet aan die van
bier, omdat dit de dichtstbijzijnde
dorstlesser is?

Het is toch te gek voor woorden
dat Nederlandse huishoudens twee
keer moeten betalen voor hun
winter: eerst voor de eigen winter en
dan ook nog voor de Amerikaanse.
De heer Leerkes heeft schriftelijk aan
de minister van FinancieÈn gevraagd
om de verhoging van 3 cent niet
door te laten gaan. Ik sluit mij daar
graag bij aan. Mijn vraag aan de
minister van EZ is of het geen tijd
wordt om de gasprijs los te koppelen
van huisbrandolie. Is de minister dit
met mij eens en wil hij maatregelen
in die richting nemen?

©

Minister Wijers: Voorzitter! De heer
Poppe stelt terecht vast dat de
gasprijs voor kleinverbruikers met
ingang van 1 juli zo'n 3 cent per
kubieke meter omhoog gaat. Dat
heeft inderdaad te maken met de
strenge winter in de Verenigde
Staten, natuurlijk niet zozeer met de
strenge winter zelf, maar met het
gevolg daarvan voor de prijs van
huisbrandolie. Door die strenge
winter in de Verenigde Staten is de
prijs van huisbrandolie omhoog
gegaan en de gasprijs voor
kleinverbruikers is gekoppeld aan de

Voorzitter

Tweede Kamer Vragenuur
25 juni 1996
TK 98 98-6429


